
Beszámoló 

Telki fogorvosi körzet 

 

Az elmúlt egy évben nem történt változás a rendelő üzemelését illetően. A páciensforgalom 

viszont jelentősen megnőtt az idei évben, majdhogynem másfélszeresére gyarapodott a 

fogorvosi körzetet felkeresők száma. Magam részéről ezt főként a covid-járvány végének 

tudom be, de bízom benne, hogy az elégedett páciensek is egyre nagyobb mértékben viszik jó 

hírünk, és ajánlanak rokonoknak/ ismerősöknek. 

Ami a körzet finanszírozását illeti, sajnos nem, hogy előrelépés nem történt, az 

átcsoportosított összegeknek köszönhetően visszalépés volt tapasztalható, amelynek hatásán 

némileg enyhít a korábban említett páciens-forgalom növekedés. A finanszírozásunk eddig fix 

+ teljesítmény alapú volt, idén áprilistól azonban a fix részt ( bázispénz ), amelyet eddig 

lakosságszám alapján kaptuk egy az egyben elvették, és átcsoportosították a 

teljesítményrendszerbe. A probléma csak az, hogy a fix részt amit elvettek tőlünk 

alapellátóktól valóban visszaforgatták a rendszerbe, amiből viszont nem csak minket, hanem a 

szakellátókat is finanszíroznak. Így lényegében a szakellátás finanszírozása jelentősen 

megnövekedett, minket alapellátókat pedig egy úgynevezett indikátor-rendszerrel próbáltak 

kárpótolni, ami távolról szemlélve is alkalmatlan jelenlegi formájában. 

Az alábbiakban idéznék dr. Linninger Mercédesz, Magyar Orvosi Kamara- Fogorvosok 

Területi Szervezete ( FOTESZ) elnökének nyilatkozatából: 

 

„egymástól teljesen függetlenül az Országos Szakmai Kollegiális vezető, Dr. Gszelmann 

Róbert, és magam is nyilatkoztunk arról, hogy az indikátor rendszer ebben a formában nem 

biztos, hogy alkalmas objektív mérésre, és annak tesztidőszakos bevezetése volna 

szükségszerű. 

… 

Az általunk kérelmezett, de meghallgatásra nem talált tesztidőszak elmaradása miatt 

semmilyen más lehetőségünk nem maradt, mint a „kármentés” egy olyan ügyben, amit nem 

mi idéztünk elő. Kérem higgyék el, hogy minden tudásommal azon vagyok, hogy ebből a 

nehéz helyzetből kikormányozhassuk az alapellátást. Ehhez állandó egyeztetésben vagyunk a 

szakma többi szervezetével és a szakmai vezetéssel is. 

… 

A bázisfinanszírozás elvonását szintén méltánytalannak tituláltuk. Az első pillanatban 

jeleztük, hogy az, hogy a bázisfinanszírozás elvont összege a zárt kasszában maradva 

átcsoportosításra kerül, nem lesz kedvező, hiszen a szakellátás és az egyetemi ellátás is 

részesülni fog belőle, tehát nem marad tisztán az alapellátóknál. Kértük a bázispénz 

visszaállítását, de ebben nem találtunk partnerre. Javasoltuk, hogy ha a döntéshozók már 

hajthatatlanok e tekintetben, úgy az egyébként is méltánytalanul alulfinanszírozott alapellátó 

praxisok legalább betegállomány, illetve évi rendes szabadság idejére kapják vissza a 

bázispénzt, hiszen ezen időszakban a teljesítmény jelentés nulla. Erre a kérésünkre nem 

érkezett pozitív válasz. Ismételten kezdeményeztük a rezsitámogatás háziorvosokéhoz való 



igazítását azzal a megjegyzéssel, hogy az még így is alulfinanszírozott, hiszen a háziorvosi 

illetve gyermekorvosi praxisok működtetési költségei alul maradnak a fogorvosi praxiséhoz 

képest. Ennek alátámasztására - Belügyminiszter Úr közvetlen kérésére - közgazdasági 

hatástanulmányt készíttettem egészségügyi szakközgazdász bevonásával, épp az ismertetett 

eszköz- és anyagköltség megnövekedésének igazolására, és az alulfinanszírozottság 

bizonyítására. A tanulmányt április 24-én juttattuk el a Minisztériumba.” 

 

Az olvasottak alapján kérném továbbra is az Önkormányzatot, hogy amennyire lehetőségeik 

engedik legyenek támogatóak a faluban üzemelő egészségügyi alapellátókkal, ugyanis 

rendkívül viharos időszakot élünk. 
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